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 1.1 PONTOSÍTJÁK A HULLADÉKKONCESSZIÓT   

Benyújtotta a parlament elé a körforgásos gazdaságról szóló, főként a 
hulladékgazdálkodási szabályokra vonatkozó javaslatát a kormány – írja a 
Portfolio.hu. Az új szabályozás átírja a koncesszorra vonatkozó szabályokat, 
valamint a módosítások a hulladékgazdálkodás, a környezetvédelem, a helyi 
önkormányzatok adósságrendezése, a fogyasztóvédelem, a távhőszolgáltatás, a 
környezetvédelmi termékdíj és az adóigazgatási területeket érintik. Emellett 
tisztázza a kiterjesztett gyártói felelősség kérdéseit is. 
A kormánytagok indoklása szerint a hulladékgazdálkodással kapcsolatos 
törvények, egyéb szabályozói kérdések módosítása fogalommeghatározásokra, a 
jogintézményekre, a végrehajtási rendeletek kiadására vonatkozó határidőkre 
irányuló módosításokat tartalmaz. 

Forrás: Portfolio.hu, 2023.05.18. 

1. HULLADÉKGAZDÁLKODÁS 

https://www.portfolio.hu/gazdasag/20230518/a-kormany-valtoztat-a-hulladekszabalyokon-a-koncessziot-is-pontositjak-615960
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 1.2 MÁR 200 ALUMÍNIUM VISSZAGYŰJTŐ AUTOMATA 
MŰKÖDIK ORSZÁGSZERTE 

Egy magyar know-how, ami környezetvédelmi szempontból is követendő ösvényt 
tapos immár 13 éve. Ekkor üzemelték be a Returpack első, alumíniumdobozok 
visszagyűjtésére szakosodott automatáját. Azóta már kétszáz működik 
országszerte, tevékenységükkel rengeteg energia takarítható meg, illetve 
károsanyag-kibocsátás kerülhető el. Ugyanakkor az infrastruktúra fejlesztése, 
valamint az ösztönzők kiépítése is elengedhetetlen ahhoz, hogy a magyarok 
aludoboz-visszaváltási hajlandósága közelítsen az európai átlaghoz. 

A Returpack 2006-ban jött létre, egyik fő 
partnerével, a Magyar Sörgyártók 
Szövetségével 2009-től dolgozik együtt, az 
első visszaváltó automatát pedig 2010-ben 
helyezte ki másik partnere a SPAR-ral történt 
kooperáció részeként, az évek alatt pedig 
tovább bővült kör – többek között a Tesco, 
valamint az Auchan áruházainál is 
találkozhatunk Returpack-automatákkal. 
Egyelőre az itthoni arány jelentősen elmarad 
az európai visszagyűjtési átlaghoz képest, ami 

75 százalékon áll, szemben a mindössze 37 százalékos hazai mutatóval. 
Forrás: Index.hu, 2023.05.16. 

 

 1.3 AZ LMP FELSZÓLÍTJA A KORMÁNYT, HOGY NE 
ZSAROLJA AZ ÖNKORMÁNYZATOKAT 

Az LMP felszólítja a kormányt, hogy adja meg a víziközmű-ágazatok fejlesztéséhez 
szükséges forrást az önkormányzatoknak, és ne zsarolja azokat – mondta 
csütörtöki online sajtótájékoztatóján az Országgyűlés fenntartható fejlődés 
bizottságának LMP-s elnöke, a Hírklikk.hu cikke szerint. 
Keresztes László Lóránt kijelentette: az ágazatnak az önkormányzatok kezében 
kell maradnia. 
Beszámolt arról, hogy határozati javaslatot terjeszt az Országgyűlés elé az ivóvizet 
biztosító közművek fejlesztése érdekében. Hangsúlyozta: nem maradhat fenn az 
a gyakorlat, hogy a kabinet lényegesen több pénzt biztosít az akkumulátorgyárak 
vízellátására, mint az ivóvízhálózat fenntartására. 

Forrás: Hírklikk.hu, 2023.05.11. 
  

https://index.hu/gazdasag/2023/05/16/returpack-minden-doboz-visszajar-korforgasos-gazdalkodas-hulladek-szemet-hulladekgazdalkodas-aludoboz-mohu/
https://index.hu/gazdasag/2023/05/16/returpack-minden-doboz-visszajar-korforgasos-gazdalkodas-hulladek-szemet-hulladekgazdalkodas-aludoboz-mohu/
https://hirklikk.hu/kozelet/lmp-az-onkormanyzatok-kezeben-kell-tartani-a-vizikozmu-agazatot/415417/
https://hirklikk.hu/kozelet/lmp-az-onkormanyzatok-kezeben-kell-tartani-a-vizikozmu-agazatot/415417/
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 2.1 BKIK: MILLIÓS KEDVEZMÉNYEK AZ MMK-SOKAT 
FOGLALKOZTATÓ CÉGEKNEK 

Milliós kedvezményeket kaphatnak a cégek megváltozott munkaképességűek 
alkalmazásáért, a Budapesti Kereskedelmi és Iparkamara (BKIK) speciális 
tanácsadással segíti a rehabilitációs foglalkoztatást tervező munkáltatókat – hívta fel 
a figyelmet a budapesti köztestület hétfőn az MTI-nek küldött közleményében, a 
Hirado.hu cikke szerint. 
Kiemelték, a BKIK egy évvel ezelőtt indított speciális tanácsadását több mint száz 
budapesti vállalat vette igénybe eddig, elsősorban kereskedelmi cégek, 
vendéglátóhelyek, feldolgozóipari cégek, szociális intézmények, központi 
adminisztráció szervezetei is érdeklődnek a témában. 
A BKIK közleménye szerint akár 60-70 ezer potenciális munkavállalót is érinthet a 
rehabilitációs foglalkoztatás, a cégvezetők azonban gyakran azt gondolják, nincs a 
vállalkozásukban megfelelő munkakör, amelyet megváltozott munkaképességű 
dolgozókkal tölthetnének be." 

Forrás: Hirado.hu, 2023.05.15. 
 

 2.2 ÉRTELMI FOGYATÉKOSOKNAK ÉPÍTETT LAKÁSOKAT 
ADTAK ÁT ESZTERGOMBAN 

Az IRMÁK Közhasznú Nonprofit Kft. esztergomi központjában 48 új, támogatott 
lakhatású férőhelyet alakít ki értelmi fogyatékosoknak 1,2 milliárd forintos pályázati 

2. MEGVÁLTOZOTT 
MUNKAKÉPESSÉGŰEK 

 

https://hirado.hu/belfold/gazdasag/cikk/2023/05/15/bkik-millios-kedvezmenyeket-kaphatnak-a-cegek-megvaltozott-munkakepesseguek-foglalkoztatasaert
https://hirado.hu/belfold/gazdasag/cikk/2023/05/15/bkik-millios-kedvezmenyeket-kaphatnak-a-cegek-megvaltozott-munkakepesseguek-foglalkoztatasaert
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támogatásból – közölte Szebenszki Bence, a társaság cégvezetője a létesítmény keddi 
alapkőletételén, írja a Híradó.hu. 
Fülöp Attila gondoskodáspolitikáért felelős államtitkár köszöntőjében hangsúlyozta, 
a beruházás egy 16 milliárd forintos program része, amelyben országszerte 35 
szervezet épít lakóotthonokat fogyatékossággal élő emberek számára, a nagyméretű 
ellátó intézmények kiváltására. 
A december végére elkészülő intézmény 20 új munkahelyet hoz létre a szociális ellátó 
szférában, illetve bedolgozói munkát biztosítanak az otthonokban élő 48 embernek. 

Forrás: Hirado.hu, 2023.05.17. 
 

 2.3 AZ ÁLLÁSLEHETŐSÉGEK MEGTEREMTÉSE NEM 
FELTÉTLENÜL ELEGENDŐ , MENTORRA IS KELLENE 

Bár a fogyatékosok foglalkoztatása iránti fogadókészség javul Magyarországon, 
önmagában az álláslehetőségek megteremtése nem feltétlenül elegendő ahhoz, 
hogy az érintettek a képességeiknek megfelelő módon töltsék be azokat – véli a 

Munka-Kör Alapítvány a Hallássérültekért, amely 
közel húsz éve segíti a súlyosan siket és nagyothalló 
munkavállalók elhelyezkedését, írja a Magyar 
Nemzet.  
A szervezet szerint az érintettek színvonalas 
foglalkoztatásához szükség lenne főállású 
rehabilitációs szakemberekre, vagyis mentorok 
alkalmazására is. 
A rehabilitációs mentor az a kolléga, aki a 
megváltozott munkaképességű dolgozót napi 

szinten támogatja feladatai elvégzésében. A kijelölt segítőhöz az érintett bármikor 
szorongás nélkül fordulhat. A mentor tehát nem a fogyatékos dolgozó helyett 
dolgozik, és nem is a felettese – magyarázta mai közleményében a Munka-Kör 
Alapítvány a Hallássérültekért, ahol kizárólag fogyatékkal élők dolgoznak. Húsz 
dolgozóra jut mindössze egyetlen támogatott mentor, akinek egyúttal a szakmai és 
napi operatív munkát is irányítania kell. A civil szervezetnek emiatt mindenképpen 
szüksége lenne még legalább egy rehabilitációs mentorra, hogy kollégáik 
hatékonyabb támogatása mellett még több hallássérült személynek tudjanak 
segíteni abban, hogy az életminőségük és a munkához való hozzáférésük javulhasson. 

Forrás: MagyarNemzet.hu, 2023.05.17. 
  

https://hirado.hu/belfold/cikk/2023/05/17/fogyatekossaggal-elo-embereknek-epulnek-lakohazak-esztergomban
https://magyarnemzet.hu/belfold/2023/05/hallasserultek-foglalkoztatasa-az-allaslehetosegek-megteremtese-nem-eleg
https://magyarnemzet.hu/belfold/2023/05/hallasserultek-foglalkoztatasa-az-allaslehetosegek-megteremtese-nem-eleg
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 3.1  KARÁCSONY A HÁTRÁNYOS KORMÁNYZATI 
DISZKRIMINÁCIÓRÓL BESZÉLT AZ UNIÓS 
KÜLDÖTTSÉGNEK 

 
Háromnapos látogatáson Budapesten tartózkodik az Európai Parlament 
Költségvetési Ellenőrző Bizottsága. A delegáció tagjai Budapest főpolgármesterével 
is találkoztak – írja a Telex. „A bizottság érdeklődött a kormány által benyújtott 
helyreállítási tervről, emellett javaslatokat is megfogalmaztam” – mondta Karácsony 
Gergely a megbeszélés utáni sajtótájékoztatón. 
A főpolgármester szerint a feltett kérdésekből és a beszélgetésből az látszott, hogy 
olyan képviselők érkeztek Magyarországra, akik „alaposan ismerik a magyarországi 
helyzetet”. 
    „Mindannyian egyetértenek velünk abban, hogy nem szerencsés, hogy 
Magyarország ma nem jut hozzá az EU-s forrásokhoz” – mondta. A főpolgármester 

3. BUDAPEST 

https://telex.hu/belfold/2023/05/16/europai-parlament-delegacio-ellenorzobizottsag-karacsony-gergely-sajtotajekoztato
https://telex.hu/belfold/2023/05/16/europai-parlament-delegacio-ellenorzobizottsag-karacsony-gergely-sajtotajekoztato
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arról beszélt a delegációnak, hogy Budapest gazdasági potenciálja alapján akár 
magától, egyéb források nélkül is tudna fejlődni, de a megtermelt pénz a központi 
költségvetésbe jut, Budapest ezért is függ az uniós forrásoktól. Kiemelte azt is, hogy a 
mostani hétéves EU-s ciklusban 200 milliárd forintra számíthatnak az EU-tól az előző 
340 milliárdhoz képest. 
Karácsony beszélt a delegációnak a fővárost ért „hátrányos kormányzati 
diszkriminációról” is. Példának hozta, hogy a kormány 2015-ben úgy döntött, hogy a 

különválasztja a közép-
magyarországi régió és a főváros 
fejlesztését, ezzel csökkentve az 
EU-s források elérhetőségét. 
Hozzátette: Az ellenzéki 
önkormányzatok „szignifikánsan 
kevesebb” EU-s forráshoz jutnak. 
Ez szerinte kimutatható 
Budapest és több ellenzéki 
vezetésű vidéki nagyvárosnál is, 
ezért javasolta a bizottságnak, 
hogy vizsgálják meg azokat az 
eszközöket, amelyekkel felül 

lehet írni ezeket a kormányzati szándékokat. 
Arra is kérte a bizottság tagjait, hogy a jelentésükben a megoldások között 
szerepeljen a városok közvetlen finanszírozása is. 
A küldöttség tagjai részletesen kikérték Karácsonyék véleményét a kormány által 
benyújtott helyreállítási tervről is. Karácsony Gergely az egyeztetésen szóvá tette, 
hogy az EU-s helyreállítási tervben szereplő döntéseket semmilyen társadalmi 
egyeztetésre nem bocsátotta a kormány, ami „a partnerség legalapvetőbb köreit sem 
futotta le”. 

 Forrás: Telex.hu 2023.05.16. 
 

 3.2 KISS AMBRUS: MÁJUS VÉGÉN PEREL A 
FŐVÁROS A SZOLIDARITÁSI ADÓ MIATT  

Jövő heti ülésén dönt a főváros a Karácsony Gergely által bejelentett túlélőcsomag 
következő pontjáról: 24 milliárdos hitelt vennének fel a BKK-nak, írja a Telex. Ennek a 
csomagnak a része, hogy a főváros beperli a Pénzügyminisztériumot a szolidaritási 
hozzájárulás mértéke miatt, az erről szóló keresetet május végén adják be a bíróságon 
– mondta el főpolgármester-helyettes egy háttérbeszélgetésen. 
„Őszinte meggyőződésünk, hogy ez egy megnyerhető per” - mondta Kiss Ambrus a 
perről, ami része a túlélőcsomagnak: a főváros azt szeretné elérni, hogy ne 58 
milliárdot, hanem csak 33-at kelljen befizetnie a központi költségvetésbe. Ezzel 

https://telex.hu/belfold/2023/05/18/fovarosi-kozgyules-lakogyules-energiakoltsegek-per-tulelocsomag-kiss-ambrus
https://telex.hu/belfold/2023/05/18/fovarosi-kozgyules-lakogyules-energiakoltsegek-per-tulelocsomag-kiss-ambrus
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megszűnne az az állapot, hogy Budapest 25 milliárddal többet fizet be, mint amit kap 
az államtól – indokolnak Karácsonyék. Kérni fogják továbbá, hogy ameddig tart a per, 
addig Budapestnek ne kelljen befizetnie a szolidaritási hozzájárulást a költségvetésbe. 
    Arra számítanak, hogy a Lakógyűlés összköltsége 100 millió forint lesz, ami 
darabonként 72 forintot jelent. Kiss elmondta, hogy a Lakógyűlés költségei meg sem 
közelítik például a nemzeti konzultációét, aminek darabja 300 forint volt. 

Forrás: 24.hu, 2023.05.04. 
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4.1 KSH: AZ I. NEGYEDÉVBEN A GAZDASÁGI TELJESÍTMÉNY 0,9% -
KAL ELMARADT A 2022. I. NEGYEDÉVITŐL  

A KSH első becslése szerint Magyarország bruttó hazai terméke 2023 I. 
negyedévében a nyers adatok szerint 0,9%-kal, a szezonálisan és naptárhatással 
kiigazított és kiegyensúlyozott adatok szerint 1,1%-kal csökkent az előző év azonos 
időszakához viszonyítva. Az előző negyedévhez képest – a szezonálisan és 
naptárhatással kiigazított és kiegyensúlyozott adatok szerint – a gazdaság 
teljesítménye 0,2%-kal csökkent. 
A gazdasági teljesítmény csökkenéséhez legnagyobb mértékben az ipar járult 
hozzá. A visszaesést mérsékelte a mezőgazdaság és a szolgáltatások jó 
teljesítménye. A szolgáltatások növekedéséhez főként az egészségügy járult 
hozzá, megközelítve a koronavírus-járvány előtti szintet. 

Forrás: Ksh.hu 2023.05.16. 
 

4.2 KUTATÁS: HAVI 64 EZER FORINTTAL NŐTTEK A MEGÉLHETÉSI 
KÖLTSÉGEK  

Jóval nagyobb mértékben nőttek a bevételeknél a havi megélhetési kiadások – 
derül ki a K&H biztos jövő felméréséből, amely a 30-59 éves korosztály helyzetét 

https://www.ksh.hu/gyorstajekoztatok/#/hu/document/gde2303
https://www.ksh.hu/gyorstajekoztatok/#/hu/document/gde2303
https://www.hrportal.hu/c/brutalis-dragulas-havonta-64-ezer-forinttal-nottek-a-megelhetesi-koltsegeink-20230516.html
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vizsgálta, írja a HRPortal. A válaszadók 92 százaléka havonta átlagosan 64 ezer 
forinttal költ többet a mindennapi életre, mint egy évvel korábban. 
A kutatás szerint a 30-59 éves korosztály tagjainak túlnyomó része, 92 százaléka 
számolt be a megélhetési kiadások növekedéséről. 

 
Forrás: K&H kutatás 

Az érintettek 5 százaléka 20 ezer forintnál alacsonyabb növekedést említett, 27 
százalékuk 20-50 ezer forintról, 38 százalékuk 50-99 ezer forintról beszélt, míg több 
mint 20 százalékuknál 100-149 ezer forinttal nagyobb összeg ment el a 
mindennapi megélhetésre havonta. 5-5 százalék azoknak az aránya, akik 150-200 
ezer, illetve 200 ezer forintot meghaladó emelkedést tapasztaltak. 
A felmérés szerint átlagosan 64 ezer forinttal nőttek a havi kiadások, a 
mediánérték pedig 50 ezer forint, tehát a megkérdezettek fele ennél alacsonyabb, 
a másik fele pedig magasabb kiadásnövekedésről számolt be. 
A nők körében 67 ezer forint volt az átlagos költségnövekedés, a férfiaknál 60 ezer 
forintot tett ki. A harmincas korosztály költségei nőttek a leginkább, átlagosan 68 
ezer forinttal, a negyveneseknél 63 ezer, az ötveneseknél 59 ezer forint az átlag. 

Forrás: HRportal.hu 2023.05.16. 
 

 
4.3 EUROSTAT: TOVÁBBRA IS REKORDER A MAGYAR INFLÁCIÓ  

Az Európai Unió statisztikai hivatala szerint áprilisban 8,1 százalék volt az éves 
infláció az EU-ban, amely 0,2 százalékpontos csökkenés márciushoz képest.  
A legalacsonyabb, 2,7 százalékos rátát Luxemburgban, 3,3 százalékot Belgiumban, 
3,8 százalékot pedig Spanyolországban mértek. A legmagasabb 24,5 százalékos 
infláció Magyarországon volt, majd 15 százalékkal Lettország és 14,3 százalékkal 
Csehország következett. 

https://ec.europa.eu/eurostat/documents/2995521/16668127/2-17052023-AP-EN.pdf/624d29d7-5a2f-db4a-def2-f9deb1b8136a?version=1.0&t=1684260202962
https://ec.europa.eu/eurostat/documents/2995521/16668127/2-17052023-AP-EN.pdf/624d29d7-5a2f-db4a-def2-f9deb1b8136a?version=1.0&t=1684260202962


11 

 

Összesen 22 tagállamban csökkentek, míg 5 tagállamban nőttek a fogyasztói árak.  
Áprilisban az euróövezetben leginkább az élelmiszerek, a szeszes italok és 
dohányáruk, valamint a szolgáltatások ára nőtt, rendre 2,75, 2,21 és 1,62 
százalékponttal, az előző évihez képest. 

Forrás: Ec.europa.eu, 2023.05.17.  
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5.1  TOVÁBB TÁRGYALNAK A PEDAGÓGUSOK A KORMÁNNYAL  
 
Nem történt érdemi előrelépés a pedagógus szakszervezetek és a kormány 
tárgyalássorozatának mai napi fordulóján sem – számolt be élő Facebook-
bejelentkezésben Gosztonyi Gábor, a Pedagógusok Szakszervezetének alelnöke 
és Nagy Erzsébet, a Pedagógusok Demokratikus Szakszervezetének választmányi 
tagja, írja a Mérce. 
Mint Nagy Erzsébet elmondta, még csak a státusztörvény egybeszerkesztett 
változatát sem kapták kézhez, hogy lássák, miben vannak eltérések a korábbi 
változatokhoz képest, csupán szóbeli elmondásokra alapozhatnak. „Az égvilágon 
nincs semmiféle előmozdulás a státusztörvény kapcsán.” 
Mint Gosztonyi elmondta, meglepte őket, hogy a kormány továbbra sem enged a 
heti 22-26 kötelező óraszámból (ami felett még rengeteg órányi más munkát is 
végeznek a pedagógusok), miközben a szakszervezetek követelése szerint a 
munkaterhek csökkentése érdekében 22 óránál magasabb kötelező óraszámot 
nem szabadna előírni a pedagógusoknak. 
A tervezetben szereplő 80 óra ingyen végzett eseti helyettesítést viszont 60 órára 
csökkentik. 

Forrás: Mérce.hu, 2023.05.16. 
 

https://merce.hu/2023/05/16/kezhez-sem-kaptak-a-statusztorvenyt-a-pedagogus-szakszervezetek-a-kormannyal-folytatott-ujabb-targyalason/
https://merce.hu/2023/05/16/kezhez-sem-kaptak-a-statusztorvenyt-a-pedagogus-szakszervezetek-a-kormannyal-folytatott-ujabb-targyalason/
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5.2 AZ AB-HOZ FORDULNAK A PEDAGÓGUSOK A KIRÚGOTT 
TANÁROK MIATT  

Összegyűlt az országgyűlési képviselők aláírása ahhoz, hogy pedagógus-
szakszervezetek az Alkotmánybírósághoz fordulhassanak a polgári 
engedetlenség miatt kirúgott tanárok ügyében  – közölte az MSZP társelnöke a 
168.hu cikke szerint. Kunhalmi Ágnes elmondta, a Pedagógusok Szakszervezete 
és a Pedagógusok 
Demokratikus 
Szakszervezete kérte ötven 
képviselő támogatását, hogy 
megtámadhassák a 
vonatkozó 
kormányrendeletet. 
Nagy Erzsébet, a 
Pedagógusok Demokratikus Szakszervezetének ügyvivője kifejtette, a 
megtámadott kormányrendelet szerint ha egy pedagógus súlyos 
kötelezettségszegést  – például polgári engedetlenséget  – követ el, akkor nem 
kell azonnal elbocsájtani, hanem akár végig is taníthatja a tanévet, és 
augusztus elsején is át lehet adni neki az azonnali hatályú felmentést. Szerinte a 
kormány is belátta, hogy ez a rendelkezés problémás, mivel ez volt az egyik első 
rendelkezés, amelyet kivettek a készülő státusztörvényből. 
Emellett a PDSZ levélben fordult az Európai Parlament valamennyi magyar 
képviselőjéhez, hogy segítsenek megakadályozni a köznevelési 
foglalkoztatotti jogviszony („státusztörvény”) törvénytervezetének benyújtását. 

Forrás: Szakszervezetek168.hu, 2023.05.15., 05.18. 
 

 
5.3 GOSZTONYI: KERESSÜK AZ OKAIT, MIÉRT NEM ALAKUL KI EGY 

NAGY ÖSSZEFOGÁS  

Van értelme a pedagógusok és szakszervezeteik megmozdulásainak és van 
összefogás is – mondta a Klikk TV Mélyvíz című műsorában Gosztonyi Gábor a 
Pedagógusok Szakszervezetének (PSZ) alelnöke a Hírklikk.hu cikke sezrint. Ha 
2016-hoz kellene hasonlítani a majdnem másfél éve zajló folyamatokat, akkor 
eredménynek tekinti, hogy sokkal szélesebb körben sikerült a szülőket 
megszólítani és már a diákok is mellettük állnak. Hozzátette, nem érnek el még 
százezres tömeget, de egyre többekhez eljutnak. 
Keressük az okait annak, miért nem alakul ki egy nagy összefogás a szakmai 
szervezetek között – mondta Gosztonyi Gábor és elismerte, ha az elmúlt 30 évet 
nézzük, van ebben egy kis bűnük a szakszervezeteknek is. Elfelejtették ugyanis a 

Fotó: MTI 

https://168.hu/itthon/alkotmanybirosaghoz-fordul-az-mszp-a-kirugott-tanarok-statusztorveny-pdsz-258886
https://168.hu/itthon/alkotmanybirosaghoz-fordul-az-mszp-a-kirugott-tanarok-statusztorveny-pdsz-258886
https://szakszervezetek.hu/hirek/30511-a-pdsz-az-europai-parlamenti-kepviselokhoz-fordul
https://szakszervezetek.hu/hirek/30511-a-pdsz-az-europai-parlamenti-kepviselokhoz-fordul
https://hirklikk.hu/kozelet/gosztonyi-gabor-elvesztette-jelentoseget-az-a-szo-hogy-szolidaritas/415575/
https://hirklikk.hu/kozelet/gosztonyi-gabor-elvesztette-jelentoseget-az-a-szo-hogy-szolidaritas/415575/
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tudatos munkavállalóvá nevelést, és ezt gyorsan pótolni kell, mert nélkülük nincs 
erős szakszervezet és nincs erős mozgalom sem. 
Totyik Tamás, a PSZ másik alelnöke a Partizán Youtube csatornáján (37.perctől) 
beszélt a státusztörvényről. 

Forrás: Hírklikk.hu, Youtube.com, 2023.05.15., 05.18. 
 
 

5.4 1700 MILLIÁRD FORINTOS VASÚTFEJELSZTÉSRŐL BESZÉLT 
LÁZÁR JÁNOS A VASUTAS KONGRESSZUSON  

Az építési és közlekedési miniszter nem csak hogy részt vett a Vasutasok 
Szakszervezete kongresszusán, hanem tíz év alatt 5 milliárd dollár (jelenlegi 
árfolyamon mintegy 1700 milliárd forint) külső tőke bevonásáról beszélt – írja az 
Mfor.hu. 
Négy évre ismét bizalmat kapott a Vasutasok Szakszervezete régi vezetése a 
(múlt) pénteki, késő estébe nyúló tisztújító kongresszuson, amelynek megnyitóján 
Lázár János is részt vett. Az elnök újabb négy évig Meleg János lesz, a 
szervezetpolitikai alelnök továbbra is Horváth Csaba és érdekvédelmi alelnöknek 
ismét Zlati Róbertet szavazta meg a kongresszus 104 küldötte. 

A rendezvényt az elnök a 
megnyitóbeszédében 

történelmi pillanatnak is 
nevezte azért, mert most 
először fogadta el a Fidesz-
kormány egy minisztere a 
szakszervezet meghívását 
ilyen eseményre. Lázár 
János építési és 
közlekedési miniszter a 
helyszínen tartott 
hozzászólásában egy még 
csak formálódó, de igen 
komoly, nagyívű fejlesztési 
tervről beszélt a 

jelenlévőknek a szakszervezet közleménye szerint. Megújítási elképzelése 
középpontjában a mobilitás áll – például a munkavállalók szállítása egyebek 
között a Miskolc-Debrecen-Nyíregyháza háromszögben formálódó ipari övezetbe 
–, amelyhez a vasutasok rugalmasságát és együttműködését is kérte. 
Kifejtette, nagyjából tíz év alatt, mintegy 5 milliárd dollárnyi külső tőkével az 
ágazatot és a teljes hazai közösségi közlekedést a jelenleginél lényegesen 
korszerűbbé és mobilisabbá lehet és kellene is tenni. Ahhoz azonban, hogy a 
kormány elfogadja és támogassa az elképzelést, tudni kell, hogy a szakszervezetek 

Fotó: VSZ 

https://www.youtube.com/watch?v=7C10PwVvwT8
https://mfor.hu/cikkek/makro/boduletes-vasutfeljesztesrol-beszelt-a-szakszervezeteknek-lazar-janos.html
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és a munkavállalók is partnerek lesznek a pozitív és negatív hatásokkal is járó 
folyamatban – szögezte le. Beszéde zárásaként többször is biztosította a jelenlévő 
küldötteket és a vendégként meghívott többi szakszervezeti vezetőt is arról, hogy 
fontosnak tartja az együttműködést, az érdemi egyeztetést, amelyre ő mindig 
nyitott 
A VSZ régi-új elnöke, Meleg János kijelentette, a szakszervezet biztosan élni fog az 
érdemi egyeztetés, a miniszterrel és a minisztériummal való szorosabb 
együttműködés lehetőségével.   

Forrás: Mfor.hu 2023.05.13. 

 
5.5 MENTŐS SZAKSZERVEZETI VEZETŐ: 3 EMBER FOGADJA A 104 -

ES HÍVÁSOKAT  

„Soha nem láthattuk még, hogy egy vezető a mentőszolgálat részéről előállt volna 
és azt mondta igen hibáztunk, a rendszerben van esetleg hiba. Tehát ez soha nem 
kerülhet szóba, mindig egy dolgozóban találják meg a hibát,” reagálta az RTL 
Híradójának a Gálvölgyi-ügyre a Magyarországi Mentődolgozók Szövetsége 
alelnöke a 444.hu cikke szerint. Lengyel Tibor szerint nemcsak a mentésirányítók 
munkáját kellene vizsgálni és korrigálni, rendszerszinten kéne hatékonyabbá 
tenni a szervezetet. A több mint tíz éve mentőző Lengyel úgy látja, hogy kevés a 
mentős, sok a feladat, gyakran a kocsihiány is gondot okoz. A mentésirányítás 
jelenlegi állapotáról megjegyezte: „Tizenegynéhány ilyen hely van az irányításon, 
fent Budapesten, ahol a 104-es felvevőknek kéne ülni, 3 ül ott.”.   
A mentőszolgálat a 
mentő indításától és 
nem a segélyhívás 
fogadásától számítja 
az időt, csak így 
tudják tartani a 15 
percen belüli 
kiérkezésről szóló 
uniós ajánlást – 
mondta a Szabad 
Európának a 
Magyarországi 
Mentődolgozók 
Szövetségének 
(MOMSZ) alelnöke. Szerinte addig nem oldódik meg a létszámhiány, amíg egy 
sürgősségi osztályon a dupláját megkeresik a szakemberek annak, mint a 
mentőknél. 
A kórházi sürgősségi osztályoknak van külön sürgősségi pótlékuk, amellyel egy 
ugyanolyan szakápolói végzettségű dolgozó ott akár a dupláját is megkeresheti 

Fotó: MTI 

https://444.hu/2023/05/13/a-mentos-szakszervezet-vezetoje-szerint-tizenegynehany-ilyen-hely-van-az-iranyitason-ahol-a-104-es-felvevoknek-kene-ulni-3-ul-ott?utm_source=hirkereso&utm_medium=cpc&utm_campaign=a-mentos-szakszervezet-vezetoje-szerint-tizenegynehany-ilyen-hely-van-az-iranyitason-ahol-a-104-es-felvevoknek-kene-ulni-3-ul-ott
https://444.hu/2023/05/13/a-mentos-szakszervezet-vezetoje-szerint-tizenegynehany-ilyen-hely-van-az-iranyitason-ahol-a-104-es-felvevoknek-kene-ulni-3-ul-ott?utm_source=hirkereso&utm_medium=cpc&utm_campaign=a-mentos-szakszervezet-vezetoje-szerint-tizenegynehany-ilyen-hely-van-az-iranyitason-ahol-a-104-es-felvevoknek-kene-ulni-3-ul-ott
https://www.szabadeuropa.hu/a/mentoszakszervezet-megrazo-statisztika-jonne-ki-ha-a-korrekten-szamitanak-a-kierkezesi-idot/32417231.html
https://www.szabadeuropa.hu/a/mentoszakszervezet-megrazo-statisztika-jonne-ki-ha-a-korrekten-szamitanak-a-kierkezesi-idot/32417231.html
https://www.szabadeuropa.hu/a/mentoszakszervezet-megrazo-statisztika-jonne-ki-ha-a-korrekten-szamitanak-a-kierkezesi-idot/32417231.html
https://www.szabadeuropa.hu/a/mentoszakszervezet-megrazo-statisztika-jonne-ki-ha-a-korrekten-szamitanak-a-kierkezesi-idot/32417231.html
https://www.szabadeuropa.hu/a/mentoszakszervezet-megrazo-statisztika-jonne-ki-ha-a-korrekten-szamitanak-a-kierkezesi-idot/32417231.html
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annak, mint a mentőszolgálatnál, ami komoly elszívó erőt jelent, ez a létszámhiány 
egyik oka – mondta a Szabad Európának Lengyel Tibor, a legnagyobb 
mentőszakszervezet, a MOMSZ alelnöke. 
Lengyel Tibor mentőtechnikusként dolgozik az OMSZ-nál, ami azt jelenti, hogy 
mentőápoló és gépkocsivezető is lehet, mindkettőre van képesítése. A MOMSZ a 
nagyobbik mentőszakszervezet, 1700 fő körüli tagsággal. Mint mondta, nem jó a 
kapcsolat az OMSZ-szel, nem kezelik őket partnerként, nem tárgyalnak velük 
érdemben. 
A most bejelentett, 18 százalékos szakdolgozói béremelést kevésnek tartja a húsz 
százalék feletti infláció és a negyven százalék körüli élelmiszer-drágulás mellett. A 
MOMSZ legalább ötvenszázalékos azonnali béremelést követelt, de azt monda, 
soha nem hívták őket erről tárgyalni. 

Forrás: 444.hu, Szabadeuropa.hu 2023.05.13., 05.18. 

 
5.6 TÖBB PONTON IS SÉRÜLNEK A MUNKAVÁLLALÓI JOGOK 

MAGYARORSZÁGON AZ EU SZERINT  

A Szociális Jogok Európai Bizottsága szerint a nemzetközi egyezmény 
minimumának sem felel meg egyebek között a korábban a Magyar Szakszervezeti 
Szövetség által is sokat kritizált rabszolgatörvény, amely lehetővé teszi a 12 
hónapot meghaladó munkaidőkeret alkalmazását – írja a Szakszervezetek.hu. A 
szervezet a szociális párbeszéd rendezésére is felszólította a kormányt. A MASZSZ 
minden tagszervezete nevében elvárja a kritizált jogi helyzet minden pontjának 
mielőbbi rendezését. 
Elsősorban a dolgozók munka- és 
pihenőidejét valamint a 
szakszervezeti jogok hazai 
rendszerét bírálta a napokban 
kiadott jelentésében a Szociális 
Jogok Európai Bizottsága. Az 
Európa Tanács égisze alatt 
működő bizottság a 
munkavállalói jogok európai 
minimumát rögzítő Szociális Karta 
magyarországi érvényesülését 
vizsgálva jutott arra a 
következtetésre, hogy a hazai 
munkajogi rendszer egyes elemei 
a Magyarországon is ratifikált nemzetközi egyezmény minimumát sem érik el – 
ismertette a jelentés lényegét Zlati Róbert. A Magyar Szakszervezeti Szövetség 
elnöke szerint különösen aggasztó – bár az érdekvédelmi szervezetek számára 

Forrás: Unsplash 

http://www.szakszervezet.net/hirek/120/munkav%C3%A1llal%C3%B3i%20jogok,%20s%C3%A9r%C3%BClnek,%20MASZSZ
http://www.szakszervezet.net/hirek/120/munkav%C3%A1llal%C3%B3i%20jogok,%20s%C3%A9r%C3%BClnek,%20MASZSZ
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egyáltalán nem meglepő –, hogy a bizottság is úgy látja, több pontban sérülnek a 
magyar munkavállalók jogai.  

Forrás: Szakszervezetek.hu 2023.05.13. 

 
5.7 MEGSZŰNHET AZ ÉPÍTŐIPARBAN A KOLLEKTÍV SZERZŐDÉS  

Az Építési Vállalkozók Országos Szakszövetsége (ÉVOSZ) tárgyalásokat 
kezdeményezett az Építő-, Fa- És Építőanyagipari Dolgozók Szakszervezeteinek 
Szövetségével (ÉFÉDOSZSZ) arról, hogy az ágazat munkáltatói és munkavállalói 
oldalára is kötelező érvényű Építőipari Ágazati Kollektív Szerződést ajánlásokkal 
váltsák fel - jelentette be Koji László a szakszövetség elnöke. 

Erre azért van szükség, mert 
az ÉVOSZ után nemrégiben a 
szakszervezeti szövetség is 
felmondta a 2009-ben kötött 
építőipari kollektív 
szerződést. A jogszabályi 
környezet változása és az 
építési ágazat 
szétaprózódása indokolta a 
felek döntését - írta 
közleményében az ÉVOSZ.  
A szakszövetség reményei 
szerint legkésőbb augusztus 
végére lezárják a 

tárgyalásokat, és el tudják fogadni a szakszervezettel közösen az ajánlásokat. Az 
Építőipari Ágazati Kollektív Szerződés felmondásáról és a tervek szerint helyébe 
lépő ajánlásokról tájékoztatták az Építési és Közlekedési Minisztériumot (ÉKM) is. 

Forrás: HRPortal.hu 2023.05.18. 

 
5.8 ÚJ VEZETŐKET VÁLASZT A PSZ   

 
Puskaporos időszakban készül új vezetőket választani a pedagógusokat képviselő 
nagyobbik pedagógus-szakszervezet, a PSZ, írja a Blikk. A két elnökjelölt stratégiai 
elképzelése a feladatokat illetően azonos, de más-más hangsúlyokat tartanak 
fontosnak. 
Miközben hetente szembesülnek a pedagógusok a munkájukat befolyásoló, a 
kormány által szorgalmazott státusztörvény-tervezet változásaival és az ezt kísérő 
diák-, szülői és tanármegmozdulások is egymást érik, egy hét múlva országos 
kongresszust tart a Pedagógusok Szakszervezete (PSZ). Ezen egyebek között új 

Fotó: MTI 

https://www.hrportal.hu/hr/megszunhet-a-kollektiv-szerzodes-az-epitoiparban-20230517.html
https://www.hrportal.hu/hr/megszunhet-a-kollektiv-szerzodes-az-epitoiparban-20230517.html


18 

 

programot hirdetnek és változás lesz a vezető tisztségviselők között. Szabó Zsuzsa, 
a PSZ leköszönő elnöke nem indul újra a tisztségért, helyére két jelölt pályázik. Az 
egyik Totyik Tamás, aki jelenleg is alelnök, a másik Csabalik Zsuzsanna, egy 
miskolci alapszervezet tagja. 

Forrás: Blikk.hu 2023.05.13. 

 
5 .9 AZ INFLÁCIÓKÖVETŐ BÉREMELÉS A SZAKSZERVEZETTEL 

BÍRÓ VÁLLALATOKNÁL VALÓSULT MEG TELJES 
MÉRTÉKBEN  

 
A vállalkozások idén átlagosan 13-17 százalék között emelték a munkavállalók 
fizetését, vagyis az infláció mértékével korrigáltak – számoltak be a Napi.hu 
kérdésére az érdekképviseletek vezetői. A fizikai munkakörökben előfordult a 
fizetés akár 20 százalékot is meghaladó emelése is, miközben a szellemi 
alkalmazottak jelentős része hosszú évek óta nem részesült bérrendezésben, a 
rekordinfláció ellenére sem. 
Mészáros Melinda, a Liga 
Szakszervezetek elnöke 
rámutatott, az inflációkövető 
béremelés azoknál a 
vállalkozásoknál minden 
esetben megvalósult, ahol 
szakszervezeti jelenlét van. 
Az érdekképviselet szerepének 
jelentőségét mutatja, hogy 
azoknál a vállalkozásoknál kellett 
elfogadniuk a munkavállalóknak, hogy nem részesülnek bérrendezésben az 
elszálló árak ellenére sem, ahol a dolgozók a kollektív képviselet híján egyénileg 
nem tudtak egyeztetni a munkáltatóval. 
A kékgallérosok bérének dinamikus emelése is üdvözölendő, a probléma az, hogy 
közben a diplomás, akár több évtizedes munkatapasztalattal bíró szellemi 
munkakörökben dolgozók jóval infláció alatti fizetésemelésben részesülnek, de 
nem ritka, hogy esetükben a béremelés teljesen elmarad – mutatott rá a Napi.hu 
megkeresésére Buzásné Putz Erzsébet, a Mérnökök és Technikusok Szabad 
Szakszervezetének elnöke. 

Forrás: Napi.hu 2023.05.12. 
 
 

5 .10 SZTRÁJKOLHATNAK A FEHÉRVÁRI KÖNNYŐFÉMMŰNÉL  
 

Fotó: MTI 

https://www.blikk.hu/politika/magyar-politika/psz-vezetoseg-statusztorveny-sztrajk-kongresszus/bec0d2z
https://www.blikk.hu/politika/magyar-politika/psz-vezetoseg-statusztorveny-sztrajk-kongresszus/bec0d2z
https://www.napi.hu/gazdasag/berek-fizetes-inflacio-beremeles-bertargyalas.771144.html
https://www.napi.hu/gazdasag/berek-fizetes-inflacio-beremeles-bertargyalas.771144.html
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Kevésnek találják a kínált fizetésemelést, az infláció és a megnövekedett 
rezsiköltségek veszélyeztetik a megélhetésüket – írja a Hvg.hu. 
Sztrájkbizottság alakult az Arconic–KÖFÉM székesfehérvári gyáregységében, 
miután a munkáltató március elsején egyoldalúan 10,8%-os bérfejlesztést hajtott 
végre, amit azonban a dolgozók nem fogadtak el – derül ki a Vegyipari Dolgozók 
Szakszervezetének (VDSZ) közleményéből. 
Az alkalmazottak keveslik az 
ajánlatot, és további 5,5%-os 
egységes alapbéremelést 
követelnek. Indoklásuk 
szerint a magas infláció és a 
megnövekedett 
rezsiköltségek veszélyeztetik 
a megélhetésüket. A vállalat 
összes dolgozója támogatja a 
fizetésemelési követelést. 
A székesfehérvári 
könnyűfémmű 
munkavállalóinak kérését a VDSZ is megalapozottnak tartja, mert a szakszervezet 
állítása szerint az elmúlt évben jelentős nyeresége volt a vállalatnak. A VDSZ 
közleményében emlékeztetett, hogy a világ legnagyobb fémipari vállalata, az 
Apollo vételi ajánlatot tett az Arconic-KÖFÉM 100%-os tulajdonrészére. 
A VDSZ tárgyalódelegációja péntekre kért konzultációs időpontot az ügyben. 
Székely Tamás elnök közölte: ha a munkáltató elutasítja a bérkövetelést, a jövő 
héten figyelmeztető sztrájk lehet a cégnél. 

Forrás: Hvg.hu 2023.05.17. 
  

Fotó: MTI 

https://hvg.hu/kkv/20230517_Sztrajkba_kezdhetnek_a_fehervari_konnyufemmu_dolgozoi#rss
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6.1. SZIGORÍTANÁK A VENDÉGMUNKÁSOK 
FOGLALKOZTATÁSÁNAK SZABÁLYAIT, KÉT KIVÉTELLEL  

Amíg van magyar munkavállaló, addig magyarokkal töltenék be az üres állásokat. 
A kormány számít a külföldön dolgozó magyarok hazatelepülésére is – írja a 
Világgazdaság. 
Még a tavaszi ülésszakban szavazni fog az Országgyűlés a vendégmunkások 
magyarországi foglalkoztatásáról szóló törvénytervezetről – erről Czomba Sándor, 
a foglalkoztatáspolitikáért felelős államtitkár nyilatkozott a Világgazdaságnak 
annak apropóján, hogy a javaslat kedd este megjelenik a parlament honlapján.  
Czomba Sándor jelezte: a tervek szerint a részletszabályokat ősszel fogadhatják el, 
a teljes csomag november 1-jén lép hatályba. 
Az elképzelés szerint az új jogszabály megkülönbözteti a vendégmunkásokat – 
nekik könnyebb lesz a munkavállalás, hiszen a tartózkodási engedéllyel 
automatikusan megkapják a foglalkoztatási engedélyt is –, illetve a normál 
üzemmenetben érkező harmadik országbeli foglalkoztatottakat. Továbbra is 
meghatározott kvóta fogja védeni a magyar dolgozókat: csak olyan számban 
érkezhetnek majd munkavállalók harmadik országból, amennyit az előre 
meghatározott kvóta engedélyez. 

 

https://www.vg.hu/vilaggazdasag-magyar-gazdasag/2023/05/vendegmunkasok-bezarja-a-kiskapukat-a-kormany-hamarosan-szavaz-a-parlament-az-uj-torvenyrol?utm_source=hirkereso&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
https://www.vg.hu/vilaggazdasag-magyar-gazdasag/2023/05/vendegmunkasok-bezarja-a-kiskapukat-a-kormany-hamarosan-szavaz-a-parlament-az-uj-torvenyrol?utm_source=hirkereso&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
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Ehhez beazonosították a hiányszakmákat is aszerint, hogy mely munkakörökben 
nem lehet feltölteni a létszámot a belső humán erőforrásokból. 
Az új, tervezett szabályok nem engedik a vendégmunkások családegyesítését, 
illetve letelepedését sem, és 2 plusz 1 évben, azaz összességében 3 évben 
maximálják a lehetséges tartózkodási engedélyek időtartamát is a 
vendégmunkások számára. 
A két kivétel a Paks II-n és a 
Budapest-Belgrád 
vasútvonalon dolgozók. A 
kormány szerda este 
megjelent rendelete szerint 
a Paks II. atomerőmű és a 
Budapest–Belgrád vasúti 
beruházáson dolgozó 
harmadik országbeli (vagyis 
az Európai Unión és néhány 
más kedvezményezett 
országon kívüli) 
állampolgárok „fővállalkozó 
és alvállalkozó által, 
foglalkoztatásra irányuló jogviszony keretében történő magyarországi 
foglalkoztatásához nincs szükség engedélyre” – írja a Hvg.hu. 
A könnyítésbe beleesnek a munkaerő-kölcsönzés útján foglalkoztatott emberek 
is. 
Ez a kedvezmény korábban csak a szomszéd országok állampolgárainak járt. Az 
egyetlen feltétel, hogy az illetőnek „a tevékenység ellátásához szükséges 
szakképzettségét, iskolai végzettségét hitelt érdemlő módon kell igazolnia”. A 
helyileg illetékes kormányhivatalnak sem kell szakhatóságként közreműködnie. 
Az új szabály csütörtöktől máris hatályos. 

Forrás: Vg.hu, Hvg.hu 2023.05.16., 05.18. 
 

6.2 CZOMBA SÁNDOR: EREDMÉNYESEK A 
FOGLALKOZTATÁSFELÜGYELETI SZABÁLYOK  

A kormány két évvel ezelőtt törvényi úton kezdte el rendezni a munkavállalók 
bejelentését. Sok vállalkozás trükközött a dolgozók bejelentésével, ezzel pedig a 
munkavállalókat, az államot és a becsületes cégeket is megkárosították – írja a 
Világgazdaság. A foglalkoztatáspolitikáért felelős államtitkár közölte, hogy több 
mint 14 ezer magyar dolgozó jogviszonya rendeződött az elmúlt két évben. 
A 2021. márciusi törvénymódosítás óta már több mint 14 ezer be nem jelentett 
foglalkoztatottnak rendeződött a jogviszonya a foglalkoztatásfelügyeleti hatóság 
közreműködésével. 

Fotó: MTI (látványterv) 

https://hvg.hu/kkv/20230518_Konnyitik_a_kulfoldiek_alkalmazasat_Pakson_es_a_BudapestBelgrad_vasutepitesen
https://hvg.hu/kkv/20230518_Konnyitik_a_kulfoldiek_alkalmazasat_Pakson_es_a_BudapestBelgrad_vasutepitesen
https://hvg.hu/kkv/20230518_Konnyitik_a_kulfoldiek_alkalmazasat_Pakson_es_a_BudapestBelgrad_vasutepitesen
https://www.vg.hu/vilaggazdasag-magyar-gazdasag/2023/05/czomba-sandor-eredmenyesek-es-hatekonyak-a-foglalkoztatas-felugyeleti-szabalyok
https://www.vg.hu/vilaggazdasag-magyar-gazdasag/2023/05/czomba-sandor-eredmenyesek-es-hatekonyak-a-foglalkoztatas-felugyeleti-szabalyok
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Az új jogszabályi környezetnek köszönhetően a jogsértésen ért munkaadók bő két 
éve kötelesek a jogszerűtlenül foglalkoztatott munkavállalóikat 
visszamenőlegesen bejelenteni a Nemzeti Adó- és Vámhivatalnál. Az intézkedés 
eredményeként eddig már mintegy 420 ezernyi többletmunkanapot jelentettek 
be a hatóságnak a foglalkoztatók, ami egy több mint 500 fős vállalat munkavállalói 
létszámával ér fel. 

Forrás: Vg.hu, 2023.05.18. 
 

6. 3 KORLÁTLANDUL DOLGOZHATNAK A NYUGDÍJASOK 
A KÖZSSZFÉRÁBAN NYUGDÍJ MELLETT  

Mind a munkaadókat, mind a nyugdíj mellett munkát végzőket jelentősen érinti, 
hogy 2022. szeptembertől változott a jogszabály, lehetővé téve, hogy 
meghatározott területeken történő foglalkoztatás esetén nem kell szüneteltetni a 
nyugdíj folyósítását közszférában történő munkavégzés esetén. 
A mentesítés a közfeladatok 
folyamatos ellátása érdekében 
először egy meghatározott 
időtartamra, 2022. szeptember 1-
jétől 2023. augusztus 31-ig tette 
lehetővé, hogy a korábbiaktól 
eltérően nem kerül 
szüneteltetésre azon személy 
öregségi nyugdíja, korhatár előtti 
ellátása, szolgálati járandósága, 
átmeneti bányászjáradéka, illetve 
táncművészeti életjáradéka (a 
továbbiakban együtt: ellátása)  
aki szociális, gyermekvédelmi, gyermekjóléti szolgáltatónál, intézményben, 
hálózatnál, illetve köznevelési vagy szakképző intézményben folytat 
keresőtevékenységet az ellátás mellett. A Kormányrendelet módosította az ellátás 
folyósításának szüneteltetése alóli mentesítés szabályait, hatályon kívül helyezve a 
korábbi időpontot, a 2023. augusztus 31-ig történő mentesítést, így már nem csak 
2023. augusztus 31-ig, hanem ezt követően is mód van az ellátások melletti, 
közszférában történő feladatellátásra. 

Forrás: Ado.hu, 2023.05.08. 
 
 

6.4 HULLANAK A KISBOLTOK, EGY ÉV ALATT 4500 ZÁRT 
BE 

A kiskereskedelem szereplőinek jelentősen megnőttek a költségei, így legtöbbjük 
már alig vagy egyáltalán nem tud fennmaradni – írja a Hírklikk. A KSH adatai 

Forrás: Unsplash 

https://ado.hu/tb-nyugdij/tovabb-dolgozhatnak-a-nyugdijasok-a-kozszferaban/
https://ado.hu/tb-nyugdij/tovabb-dolgozhatnak-a-nyugdijasok-a-kozszferaban/
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szerint tavaly nagyot nőttek a bérköltségek a munkaerőhiány és a minimálbér 20 
százalékos emelése miatt. A beszerzési árak rekord magasra emelkedtek, az 
energiaárak pedig megsokszorozódtak. 
A Központi Statisztikai 
Hivatal (KSH) adatai alapján, 
az utóbbi egy évben 
mintegy 4500, 
Magyarországon működő 
kiskereskedelmi egységet 
kellett bezárni. A jövőben is 
egyre több ilyen üzlet zárhat 
be végleg Magyarországon, 
miután számos teherrel kell 
szembenézniük, a 
vásárlóerő pedig 
fokozatosan csökken. 
A KSH adatai szerint közel 
1500 élelmiszer- és italbolt zárt be, 1000-nél több iparcikkes húzta le a rolót, 
miközben csaknem 800 ruhabolt is tönkrement. A boltok az év második felében 
viszont a vásárlóerő csökkenésével is megküzdöttek. 
A vágtató infláció miatt a lakosság egyre több dologról kénytelen lemondani. 
Márciusban a kiskereskedelem forgalma több mint 13 százalékkal csökkent az 
előző év azonos időszakához képest. 

Forrás: Hírklikk.hu, 2023.05.13. 
 

 6. 5 AZ EURÓPAI BIZOTTSÁG SZERINT 0,5 SZÁZALÉKOS 
NÖVEKEDÉS LESZ IDÉN MAGYARORSZÁGON  

Az Európai Bizottság hétfőn kiadta a tavaszi gazdasági előrejelzését. A testület 
évente kétszer méri fel az uniós gazdaság állapotát – írja a Telex. 
A dokumentum Magyarországról szóló része idén 0,5 százalékos GDP-
növekedéssel számol, ami a várt uniós átlag fele. 
Tavaly 4,6 százalékot hozott össze a magyar gazdaság, jövőre pedig 2,8 százalékkal 
számolnak az Európai Bizottságnál, ami az ötödik legerősebb a 2024-re becsült 
országadatok közül. 
Az uniós testület megjegyzi, hogy tavaly az év végén csökkent a magyar gazdaság 
a magasabb energiaárak és a költségvetési költekezés visszafogása miatt. A 
beruházások, a fogyasztás és az export is lassult. A reál GDP az utolsó negyedévben 
(negyedéves alapon) 0,4 százalékkal csökkent, és a havi indikátorok szerint az idei 
első negyedévben is esés várható. A bizottsági értékelés alapján viszont az EU 
egésze a télen a vártnál jobban teljesített, elmaradt az elkerülhetetlennek látszó 
recesszió, mert csak a 2022-es utolsó negyedévben csökkent az uniós gazdaság, 
így feljebb is húzták az EU-ban várt növekedést. Az Európai Bizottság szerint új 

Forrás: Unsplash 

https://hirklikk.hu/kozelet/4500-kisboltot-kellett-bezarni-magyarorszagon/415484/
https://hirklikk.hu/kozelet/4500-kisboltot-kellett-bezarni-magyarorszagon/415484/
https://hirklikk.hu/kozelet/4500-kisboltot-kellett-bezarni-magyarorszagon/415484/
https://telex.hu/kulfold/2023/05/15/europai-bizottsag-tavaszi-gazdasagi-elorejelzes-magyarorszag
https://telex.hu/kulfold/2023/05/15/europai-bizottsag-tavaszi-gazdasagi-elorejelzes-magyarorszag
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beszerzési útvonalaknak és a fogyasztás csökkentésének köszönhetően sikerült 
átvészelni az energiaválságot. 

Forrás: Telex.hu, 2023.05.15. 
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